
EDITORIAL S5

O tom, jak nám ve světě dvakrát cinkla bronzová medaile
Pokaždé, když píšu editorial, tak se snažím 
reagovat na děje či události, které prováze
ly vznik daného čísla. Ne jinak tomu bude 
nyní. Zrod aktuální čísla měsíčníku Zdra
votnictví a medicína provázelo dvojí cink
nutí bronzové medaile. Ať chci, nebo ne
chci, tak zkrátka musím zmínit to, že mám 
velkou radost, že naši hokejisté přivezli po 
deseti letech smůly a marnosti bronz. Mož
ná to pánům, a asi i některým dámám, může 
připadat zvláštní, ale já mistrovství světa 
v hokeji sleduji ráda. Vůbec nej raděj i mám 
dvě věci. Zaprvé když se „kluci“ na ledě pe
rou, protože ač násilí nijak nepodporuji, tak 
zkrátka hokej je sport pro tvrdé chlapy, a tak 
podle mne nějaká rána a zlomená hokejka 
ke hře patří. Za druhé mám ráda, když vy
hráváme. A vůbec nej raděj i jsem, když sly
ším naši hymnu a vidím naši vlajku, to jsou 
chvíle, kdy se neubráním ani dojetí a slzám. 
Díky hokejistům jsem si chvilku poplakala 
a plakala jsem vlastně hrozně ráda.

Druhá medaile nebyla tak mediálně sle
dována a většina čtenářů našeho měsíčníku 
o její existenci nebude mít potuchy. Druhý 
bronz ze světa nám přivezl pár Maruška 
a Jirka, kteří nás reprezentují v akrobatic
kém rokenrolu, a to přímo v nejvyšší, tedy 
královské, kategorii A. V této kategorii jsou 
součástí akrobatických sestav takové věci 
jako dvojitá salta a další prvky podobné 
těm, co znáte třeba z krasobruslení. Mož
ná si někdo z vás vzpomene, že jsem před 
časem psala o tom, že mladší syn byl roky 
součástí české reprezentace akrobatického 
rokenrolu, z toho vyplývá, že tento sport sle

duji a všem, kdo v něm vyniknou, fandím. 
Myslím si, že bronz, ať už jeden, druhý, či 
oba mnou zmíněné, v době, která není úpl
ně snadná, udělal radost nejen mně.

Ale zpět k časopisu. Pro červnové čís
lo jsem nachystala dva rozhovory s lékaři. 
První jsem vedla s paní profesorkou Evou 
Králíkovou z Centra pro závislé na tabáku 
III. interní kliniky 1. lékařské fakulty Uni
verzity Karlovy a Všeobecné fakultní ne
mocnice v Praze a bavily jsme se - jak jinak - 
o kouření a o tom, jak je škodlivé a jak se 
tohoto návyku zbavit.

Druhý rozhovor je také z 1. lékařské 
fakulty Univerzity Karlovy a Všeobecné 
fakultní nemocnice, pro změnu z Gyneko- 
logicko-porodnické kliniky a povídala jsem 
si s panem profesorem Pavlem Caldou. Po
vídala jsem si s ním moc ráda, protože se 
s ním dlouhé roky znám a jsme přátelé.

Jak jsem slíbila již v editorialu minulého 
čísla, tak na stránkách našeho časopisu ne
chybí ani rozhovory s vítězi soutěže Sestra 
roku. Tuto soutěž spolupořádá i náš měsíč
ník, tak považuji za samozřejmost, že může
me přiblížit práci všech, kteří byli oceněni 
během slavnostního večera, který proběhl 
v kině Lucerna.

Kolegyně Kateřina Stulíková napsala 
článek o nové studii o cystické fibróze a ko
legyně Jana Jílková v rubrice historie medi
cíny dala prostor vojenskému lékaři Františ
ku Langerovi.

V čísle věnujeme prostor kongreso
vému zpravodajství. Zmínit mohu třeba 
XXXIV. Olomoucké hematologické dny, na

j

které se vydal kolega Michal Češek a v čísle 
se s námi podělil o zajímavosti, které na 
kongresu zazněly.

Článků jsme ale nachystali mnohem víc 
a já věřím, že se vám budou líbit.

Ručičky hodin se pomalu blíží k jedné 
hodině ranní, venku je ticho a klid, a jak už 
to tak u mne bývá zvykem, s dopisováním 
editorialu aktuálního čísla už myslím na 
další, na plánované číslo. To vyjde v rozšíře
né verzi o prázdninách.

Všem čtenářům přeji, aby dobu do vy
dání dalšího čísla časopisu Zdravotnictví 
a medicína prožili v klidu a spokojenosti, 
které k prázdninám a dovoleným patří.

Krásné léto všem!

Mcs-Vee
šéfredaktorka
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